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NOTAT 

Til: Det kongelige justis- og beredskapsdepartement 

Fra: J.K. Baltzersen 

Dato: 16. oktober 2017 

HØRINGSUTTALELSE OM NY PERSONOPPLYSNINGSLOV 

Det vises til departementets høringsbrev av 6.7 d.å. (17/4200 ES ØMO/bj). Undertegnede 

avgir med dette høringsuttalelse. 

Undertegnede er svært engasjert i spørsmål om personvern og overvåking. Undertegnede er 

redaktør av en debattbok/antologi der overvåkingssamfunnet behandles spesielt i kapittel 9 

og også er omtalt i avslutningskapitlet (Grunnlov og frihet: turtelduer eller erkefiender?; utgitt 

august 2017; ISBN 9788230015827; anskaffet til både Regjeringens/departementenes og 

Stortingets biblioteker). 

Undertegnede har fått erfare i løpet av gjeldende personopplysningslovs virketid at 

personlige økonomiske opplysninger er blitt behandlet med for svak beskyttelse, spesielt når 

disse sendes over elektronisk kommunikasjon. Det er blant annet – som rettferdiggjøring av 

svakere beskyttelse – blitt henvist til at slike opplysninger ikke er sensitive opplysninger, noe 

som kan stemme i kontekst av personopplysningsloven, men ikke nødvendigvis universelt. 

Høringsnotatet behandler ikke økonomiske/finansielle opplysninger spesielt i det hele tatt. 

Dette burde vært utredet/redegjort for nærmere. 

De nye strømmålerne representerer et alvorlig inngrep i personvernet. Det kan utledes 

ganske mye om en person/familie fra disse dataene som samles, tilgjengelig for netteier, 

strømleverandør, statsmyndigheter og personer som får adgang til data ved innbrudd eller 

ved at data kommer på avveie. Eksempler på dette er: når man sover; når man er borte fra 

hjemmet til sitt daglige virke; når man er bortreist/på ferie. Ny personopplysningslov burde gi 

personer klare rettigheter i slike sammenhenger, herunder rett til å kreve avinstallasjon 

overfor en netteiermonopolist. 

Overvåking og personvern er omfattende utfordringer i vår tid. Det bør gjennomføres en bred 

utredning om dette. En slik utredning bør blant annet omfatte finansielt privatliv, som 

undertegnede opplever som – mildt sagt – stemoderlig behandlet i Norge. En slik utredning 

bør se helhetlig på alt innenfor overvåking og personvern.  


